
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 11:36:24) 
 
 Kolege poslanici, počinjemo rad. 
 Kako je primjenom elektronskog sistema za glasanje utvrđeno da postoji kvorum potreban 
za početak sjednice, jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika, otvaram Treću sjednicu Prvog 
redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 2022.godini Skupštine Cnre Gore 27. saziva.  
 Skupštinu sam sazvala na ovu sjednicu i dnevni red predložila saglasno Poslovniku 
Skupštine. Podsjećam da je Skupšina na Drugoj sjednici Prvog redovnog zasijedanja u 2022. 
godini 05. maja usvojila Zakon o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. Predsjednik Crne Gore 
obavijestio nas je dopisom broj 01-478/2 od 06. maja 2022. godine o razlozima vraćanja na 
ponovno odlučivanje navedenog zakona, saglasno članu 94 stav 1 Ustava Crne Gore. 
 Prelazimo na glasanje o predlogu dnevnog reda koji imate u sazivu. 
 Porcedura, kolega Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (09.05.22 11:37:31) 
 
 Predsjednice Đurović, kao što dobro znate, ovo čemu mi sada prisustvujemo nije sjednica 
Parlamenta, ovo je neformalni skup poslanika u plenumskoj sali. Dobro znate da u ovoj skupštini 
nikad nije sazvana sjednica u roku kraćem od sedam dana a da prije toga zbog toga nije sazvan 
Kolegijum i da se na njemu nije dogovorio termin i dnevni red. Kao što znate, po Poslovniku 
Skupštine Crne Gore, čl. 85, svi znamo da ne može da se sazove ispod sedam dana, osim 
izuzetno, predsjednik Skupštine na osnovu dogovora u Kolegijumu predsjednika može sazvati 
Skupštinu u roku kraćem od sedam dana, a dnevni red predložiti na samoj sjednici. Niste sazvali 
kolegijum, prema tome, nije ni došlo do dogovora i plus sazvali ste sjednicu sa dnevnim redom, a 
treba da ga predložite na samoj sjednici. Prema tome, ova je sjednica nevažeća i molim vas da 
zbog toga prekinete ovo što ste počeli, da ne ulazimo dublje u problem, sazovete kolegijum i da 
probamo da vratimo stvari u legalne tokove. Legalni tokovi znače sjednica Kolegijuma, dogovor na 
Kolegijumu ili nepostizanje dogovora i onda zakazivanje sjednice u skladu sa tim. Činjenica je da 
ste u nuždi da to uradite na brzinu zato što se već predaju liste, mi smo predali listu u Budvi. Samo 
da znate, svi građani Crne Gore, obaveza je do sjutra. Znate kako, mnogi su ljudi u nuždi, ali kad 
vide crveno moraju da zakoče, znaju se pravila, tako da i vi morate da zakočite, i vi imate crveno, 
evo ovo je crveno, ovo je Poslovnik Skupštine Crne Gore. Molim vas da ne ulazite dublje u 
problem, već da sazovete kolegijum i da probamo da razriješimo ovaj problem u skladu sa 
procedurom. Ako kasnite u naumu koji ste imali to je jedna od grešaka koju ste napravili, ni prva ni 
poslednja, ne mislim na vas nego na kompletnu parlamentarnu većinu, i snosite posljedice te 
greške tj. moraćete da izađete na izbore u ova četiri grada i da se izmjerite sa svima ostalima, a 
ostale gradove možete da odložite kako ste vi zamislili na način i u skladu sa Poslovnikom, ali ova 
četiri više ne možete. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 11:40:13) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću.  
 Sledeći prijavljeni za proceduru je kolega Boris Bogdanović. Izvolite. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (09.05.22 11:40:22) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poslanice Đurović, moram da konstatujem u ime Kluba Demokrate, DEMOS, Mir je naša 
nacija, da ste sazvali ovu sjednicu Skupštine Crne Gore na jedan način nezabilježen u istoriji ovog 
svetilišta demokratije.  Dakle prvo, sazvali ste sjednicu Skupštine Crne Gore a da prethodno 
niste sazvali Kolegijum predsjednika Skupštine koji je trebalo da dogovori dnevni red sjednice i da 
dogovori sjednicu Skupštine Crne Gore čime ste prekršili član 26 Poslovnika Skupštine Crne 



Gore. Takođe, sazvali ste sjednicu Skupštine Crne Gore u roku kraćem od sedam dana bez 
saglasnosti Kolegijuma predsjednika Skupštine Crne Gore čime ste prekršili član 85 Poslovnika 
Skupštine Crne Gore.  
 Ono što je još drastičnije, sazvali ste sjednicu Skupštine Crne Gore a da opoziciji nijeste 
dozvolili da predloži akt koji bi morao biti sastavni dio dnevnog reda ove sjednice i svake naredne 
sjednice u redovnom zasijedanju čime ste prekršili član 85 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne 
Gore. Četvrto, do sada je održana nelegalna sjednica Skupštine Crne Gore na kojoj su birani 
kvazinosioci najviših državnih funkcija i to na način da je sjednica sazvana tako da bi nam 
pozaviđele možda i neke opštine u Sjevernoj Koreji.  
 Takođe, ova skupština i radna tijela Skupštine Crne Gore, dajte mi dva  minuta da 
obrazložim sve. Dakle, radna tijela ove skupštine raspravljala su o predlozima akata prethodne 
vlade Zdravka Krivokapića, a da ova kvazi 43. Vlada Crne Gore takve akte prije rasprave na 
radnim tijelima nije potvrdila, a isto je učinila tek kad sam upozorio na drastično kršenje Poslovnika 
Skupštine Crne Gore.  
 Dakle, gospođo Đurović, vi ste danas suspendovali Poslovnik, tek ste počeli da radite. 
Imamo, hajde da kažem, jedno klasično rušenje demokratije radi demokratije i zato vas molim, 
tražim, insistiram da date kratku pauzu, da sazovete hitan sastanak Kolegijuma da pokušamo 
danas, dakle ne sjutra, ne prekosjutra, nego danas da nađemo rješenje da iz ove situacije 
izađemo na jedan poslovnički dozvoljen način, da ne uvodite ovakvu praksu koja može da uvede 
užasnu anarhiju i da ovaj dom pretvori u jednu fabriku kršenja Poslovnika, Ustava, svih procedura 
i što je najgore, demokratije u Crnoj Gori koju smo jedva odbranili. Toliko, hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 11:42:58) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bogdanoviću.  
 Sledeći je prijavljeni za proceduru poslanik Vladimir Martinović. Izvolite, kolega. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (09.05.22 11:43:08) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovana poslanice Đurović, poštovani građani Crne Gore,  
 Evo još jedan u nizu dokaza da nešto što je na neustavan način stvoreno nastavlja u 
kontinuitetu iz dana u dan da nas zasipa jednim eklatantnim kršenjem Ustava, zakona i čak 
procedura ove skupštine. Kao što je kazao uvaženi kolega Bogdanović, vi ste prekršili, uvažena 
poslanice Đurović, više članova Poslovnika Skupštine. Međutim, ne čudi me to, samo treba 
građanima da kažete da li vi to radite svojom voljom ili vas upravo mentor, ideolog ove nove 
koalicije i onaj koji je vratio Skupštini danas Zakon o lokalnoj samoupravi, a to je predsjednik 
države, koji je na neki način svima onima koji odluče danas da glasaju za ovakav  zakon u stvari 
udario politički šamar iz razloga što on sa svoje perspektive želi da ostane pravni čistunac, ali ipak 
vi koji ste mu u političkom smislu servilni danas morate da kršite i Poslovnik i Ustav i zakon. Samo 
želim da citiram građanima Crne Gore šta je predsjednik države u svom obrazloženju naveo kada 
je ovaj zakon vratio u skupštinu.  
 Dakle, citiram gospodina predsjednika države: "Stoga, želio bih da ukažem da bi se 
donošenjem ukaza o proglašenju ovog zakona, stupanjem na snagu istog i postupanjem 
predsjednika Crne Gore saglasno njegovom tekstu i dejstvu moglo otvoriti više bitnih pravnih 
pitanja, odnosno nedoumica koje nastaju u karakterističnim političkim situacijama uz 
pretpostavljenu refleksiju na polje crnogorskog ustavnog sistema i postulata ustavnog prava 
uopšte. Na osnovu izloženog, cijenim razložnim da se Zakon o dopuni Zakona o lokalnoj 
samoupravi vrati Skupštini na ponovno odlučivanje".  
 Dakle, uvažena poslanice Đurović, objasnite građanima Crne Gore zbog čega sve ovo 
radite. Zbog čega silujete Ustav i zakon? Koliko se sjećam, podnijeli ste inicijativu da li je gospodin 
Đukanović negdje ranije kršio Ustav, a danas kad vrlo jasno saopštava da je takav jedan zakon 
neustavan, vi sazivate sjednicu bez ikakvih poslovničkih utemeljenja i na taj način dozvoljavate da 
gospodin predsjednik države vas u svakom političkom smislu i pravnom smislu šamara. Podsjetiću 



da su mnogi poslanici kazali i da je potrebno dvije trećine za usvajanje, odnosno za odlaganje ovih 
izbora. Vidjećemo na koji način će danas svi poslanici u ovoj Skupštini glasati, ali još jednom 
pozivam kolege da ne dozvoljavaju sebi da predsjednik države na ovaj način sebe štiti dok s druge 
strane oni koji su otišli pod njegove političke skute, oni koji moraju da mu budu...(prekid) dolaze 
na, zaključujem, završavam... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 11:46:42) 
 
 Kolega Martinoviću, procedura je sad i vi kršite ako je procedura jedan minut, dozvolila 
sam, vi ste već prekršili tri puta. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (09.05.22 11:46:57) 
 
 Završavam, poslanice Đurović.  
 Samo kažite građanima Crne Gore zbog čega vi morate da radite ovakve stvari. Objasnite 
zbog čega kršite Ustav, zbog čega kršite zakon. Još jedna stvar, vi ste samoproglašena 
neustavna predsjednica Skupštine, zaklinjete se u Poslovnik i taj Poslovnik već na samom startu 
bacate pod noge. Objasnite građanima, jer građani imaju pravo da znaju. Meni je jasno. U 
političkom smislu vi to morate, moraju svi oni koji će danas glasati, ali građanima nije jasno da 
predsjednik države ukazuje da je nešto neustavno, da će izazvati brojne dileme, a vi se danas 
skupljate po hitnom postupku da uradite suprotno od onoga što vam on sam ukazuje. Pazite kad 
je on veći zaštitnik Ustava od vas. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 11:47:42) 
 
 Da li ima još neko na ovu temu od poslanika, mada nije uobičajno da se iz jednog kluba 
javlja više poslanika po istoj tački procedure. Naravno, Poslovnik kaže da svako od poslanika 
može se javiti za proceduru, ali ono što je uobičajeno znate i sami kako je bilo i u svojim 
prethodnim sazivima. Daću objašnjenje.  
 Tražite proceduru? Izvolite. 
 
 
 DANILO ŠARANOVIĆ (09.05.22 11:48:12) 
 
 Uvažena poslanice Đurović, valjda svi ovdje u sali znamo da je pravo na proceduralno 
reagovanje pravo poslanika, a ne poslaničkog kluba, to je jedna stvar.  
 Druga stvar, neko je to rekao od mojih kolega, ova crvena knjiga je nešto što obavezuje 
svakog od 81 poslanika, među tih 81 poslanika ste i vi koja ste predsjednica Parlamenta, iako 
naravno izabrana na nelegalnoj i nezakonitoj sjednici Skupštine. 
 Dakle, ova crvena knjiga je nešto što obavezuje svakog od nas, a ponajviše vas. Zbog čega 
ovo kažem - ne mogu propisane procedure malo da se poštuju, ne možete da se trudite da ih 
ispoštujete, vaša je obaveza da obezbijedite poštovanje Poslovnika Skupštine Crne Gore od prvog 
do posljednjeg slova. Iako je vaš mandat započeo na neslavan način, na način što ste izabrani na 
nezakonitoj i nelegitimnoj sjednici, nemojte da vaš mandat ostane zapamćen i obilježen isključivo 
proceduralnim kršenjima, kršenjima Poslovnika Skupštine Crne Gore. Sada ste upozorili mog 
kolegu Vladimira Martinovića da je prekršio Poslovnik, jeste, tačno je, prekoračio je vrijeme koje je 
predviđeno za proceduralno reagovanje, ali ne sjećam se da ste tokom prethodne sjednice bilo 
kog od vaših kolega iz parlamentarne većine upozorili niti na vrijeme, niti na sadržinu njihovih 
obraćanja.  
 Ne možete da se trudite, vi treba sa te pozicije dok se na njoj nalazite, iako se nalazite 
nezakonito i nelegitimno, da obezbijedite poštovanje svakog slova Poslovnika Skupštine Crne 
Gore, a vama je jasno i vi to znate i svi ovdje znamo da ste ovu skupštinu sazvali na način koji je 



suprotan Poslovniku Skupštine Crne Gore. Ako svi to znamo onda što najmanje očekujemo od vas 
jeste da prekinte ovu sjednicu, sazovete sjednicu Kolegijuma i na toj sjednici utvrdi Kolegijum šta i 
kako dalje treba da se radi. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 11:49:44) 
 
 Zahvaljujem kolegama. 
 Prvo, ono što definitivno imam obavezu da kažem jeste da su potpuno netačni navodi, a to 
će svakako i zapisi sa sjednice Skupštine prethodne moći da dokažu, da je moj odnos prema 
parlamentarnoj opoziciji daleko tolerantniji i da su svakako daleko više vremena i prilike imali da 
pričaju u odnosu na poslanike vlasti i sa te starne definitivno ne vidim nijedan razlog da se to 
pominje jer je u potpunosti netačno.  
 Dalje, moja obaveza odgovora na prozivke koje su došle kroz proceduralnu reakciju 
poslanika koji su do sada govorili jeste sljedeća: Uvaženi članovi, šefovi klubova, članovi 
Kolegijuma su na sjednici Kolegijuma koja je bila u četvrtak 5.maja, a tog dana imali smo dvije 
sjednice Kolegijuma, dakle na jednoj od te dvije sjednice Kolegijuma se ovo pitanje otvorilo i na toj 
sjednici je vrlo jasno rečeno da se očekuje da će biti vraćen zakon od strane predsjednika države i 
ukoliko se to desi da će sjednica Skupštine biti u ponedjeljak. Takođe je rečeno i u koliko časova, 
u 11.00 časova i to iz razloga što postoje protokolarne obaveze, nažalost kao skupštinska 
delegacija već kasnimo na te obaveze.  
 U tom dijelu je definitivno ispoštovan Poslovnik i ako neke kolege izgleda ne žele da se 
sjete da su čuli i jesu li čuli ili nisu čuli. To je moja obaveza objašnjenja, da ne bismo nastavili... 
(Govor iz klupe).  

Ne. Možete da komentarišete, ali htjela sam da se pozovem na vaš zahtjev da se određuje 
pauza za kolegijum. 
 Možete, izvolite komentarišite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (09.05.22 11:53:17) 
 
 Gospođo Đurović, ja znam da ste sad u teškoj situaciji, nezgodnoj situaciji, ali ovakvo 
obrazloženje kojim sami potvrđujete da ste prekršili grubo Poslovnik nikad nisam čuo.  
 Kakva priča o sjednici Kolegijuma koja se odnosila na potpuno drugu stvar prije više dana. 
Vi morate da sazovete sjednicu Kolegijuma sa jednom tačkom dnevnog reda, a to je zakazivanje 
sjednice po hitnom postupku, po članu 85 stav posljednji. Jesmo li mi pričali o tome kako će 
ovolika kiša da utiče na rod grožđa ili o bilo čemu, šta će biti ako vrati predsjednik i ako ne vrati? 
To su stvari neformalne, za ovu stvar moraju da se ispune formalnosti.  
 Još jedno moram da kažem kod kršenja Poslovnika. On je naravno prekršen i kada je 
sazvana sjednica na kojoj ste vi izabrani i vlada, ali tada je to bilo, da kažem, u formalnom smislu, 
zato što nije ispoštovano da to uradi onaj potpredsjednik koji ima jedini pravo, ali je to odradio neki  
drugi potpredsjednik. Naravno, to je kršenje, ali formalno. 
 Ovdje je u pitanju suština. Oko ove norme su se vodile rasprave i rasprave, da bi se 
zaustavila samovolja predsjednika Skupštine. Baš zbog toga, jer ako ne može da se zakaže u 
roku kraćem od sedam dana onda se obezbjeđuje da se napravi dogovor ukoliko se radi o aktu 
koji je od važnosti za građane Crne Gore. Vi ovdje tu normu koja je suštinska kršite uz 
obrazloženje kako ste pomenuli na sjednici koja se ticala nečeg drugog, u vrijeme kada ovo nije 
bilo aktuelno uopšte jer nije bio vraćen ovaj zakon. To je priznanje da ste uradili nešto, ja vidim da 
ćete vi da završite ovo do kraja. Pravo da vam kažem, ne mogu da vjerujem, da je ovako kratak 
rok bio potreban da vas anakonda uhvati oko vrata DPS-ova, jer oni nemaju tu snagu, ne znam 
zašto ovo vi dopuštate. Meni nije jasno da u roku od nekoliko dana prvo vas natjeraju da glasate, 
da se sprdate sa Crnom Gorom glasajući za Sava Kenteru i sad broj dva, da zakazujete sjednicu i 
da držite ispred sebe Poslovnik i kako ćete vi da se ponašate ...(prekid). Kako mislite da budete 
predsjednica Skupštine i da pustite ovako da prođe?  



 Ja vas pozivam još jedanput, posljednji put, više se javljati nećemo. Posljednji put, sazovite 
kolegijum, vratimo sve u tokove pravne. Rizikujte da li ćemo se dogovoriti ili nećemo, tako je 
predviđeno Poslovnikom i radite kako treba po zakonu.  
 Meni je stvarno žao što ulazimo u ovu priču ovako, posebno sa vama, nisam naučio, znamo 
se odavno, bilo smo stalno sa iste strane, znam vas kao gospođu koja nikad ništa nije radila 
nezakonito. Zar je moguće da su vas zarazili za pet - šest dana, da vam je potpuno normalno. 
Pogledajte, gledajte me u lice, Dragane, gledajte me u lice, gledajte me svi u lice ... (prekid).  Je li 
moguće, ljudi, da pristajete na ovo. Evo i Marta Šćepanović se smije, koja je ovdje ustajala milion 
puta da priča o gaženju Poslovnika. Ustanite, gospođo Šćepanović, pa recite šta je ovo. 
 Što se mene tiče, radite što god hoćete, meni je bitno da se ovo zna. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 11:55:50) 
 
 Hvala. 
 Procedura ima prednost. 
 Izvolite, kolega Šaranoviću. Samo mi recite na koji dio se sada javljate.  
 Javljate se proceduralno drugi put u okviru iste tačke dnevnog reda. Znači, javljate se 
proceduralno po istom osnovu. Možete da se javite za komentar, a ne za proceduru. Javite se za 
komentar, a onda ćete ići po redosljedu. Prvi će ići kolega Predrag Bulatović za komentar onda 
možete vi. Procedura nije ispravna. Ne možete se javiti dva puta o istoj stvari, molim vas.  
 Kolega Predrag Bulatović.  
 (Prekid) 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 11:58:29) 
 
 Uvažene kolege, bila sam vrlo tolerantna i s te strane da uvažimo obaveze koje su bile 
protokolarne prirode Kluba Demokrata Crne Gore, da smo i kasnije počeli s ovom sjednicom. Vi 
ste veoma dobro upoznati da skupštinska delegacija ima obaveze sa istom tom delegacijom i da 
mi već uveliko kasnimo.  
 Da li će se kolega Bulatović javiti za komentar? Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (09.05.22 11:58:59) 
 
 Dame i gospodo, poštovane kolege poslanici,  
 Nadovezujem se na ono što je rekao gospodin Slaven Radunović. Ovaj skup je zakazan 
suprotno Poslovniku i ovo nije plenarno zasijedanje Skupštine. Možda ste ranije mogli da neka od 
zasijedanja pa i ono na Cetinju podvedete pod neke poslovničke norme, nijeste mogli, ali ovo ne 
možete nikako. Čuo sam da je bio dogovor u Kolegijumu da prije odluke o nekom zakonu i 
pretpostavljene odluke Mila Đukanovića se dogovorilo šta će da bude u ponedeljak. Možda je to 
bilo tako, ali to ovu skupštinu ne obavezuje. Nakon dostavljanja od strane Đukanovića odbijanja 
ovog zakona morao je da se održi kolegijum, ako je bilo neophodno kraće od sedam dana. To je 
savršeno jasno da je neophodno održati Kolegijum. Ponavljam zahtjev još jedanput da se održi 
kolegijum i da se dogovori, da se izađe iz ove moguće spirale kršenja Ustava i nezakonitosti. Sam 
Đukanović je rekao da će da se izazove niz političkih i pravnih komplikacija, a u prvom vraćanju je 
rekao da se ugrožava ustavnost i zakonitost usvajanja ovakvih zakona. Na kraju, ovim zakonom 
niste produžili mandat skupštinama opština. U jednoj televizijskoj emisiji, u februaru mjesecu, 
pravnika i bivšeg predsjednika Vlade Duška Markovića pitao kako je moguće odložiti izbore. 
Čitava Crna Gora je čula sa dvije trećine. Ponovili smo nekoliko puta. Baš me interesuje kako će 
gospodin Duško Marković da glasa za ovaj ponovljeni zakon.  
 Ono što želim da kažem povodom ovoga je sledeće. Što god vi uradite, Demokratski front, 
nakon što je obavio razgovore s Evropskom komisijom, iako to vama malo čudno izgleda, hoće li 
Popa ili ne da postupi po ovome, kako god hoće, bili smo tamo, imamo već pripremljene ustavne 



žalbe na zakon i na potencijalno svaki pojedinačni akt odlaganja izbora ako Milo Đukanović to 
uradi. Kako će on to da uradi vidjećemo. Mi ćemo se pravno nadgornjavati sa vama. Radite vi ako 
ste naumili to, ali ono što sam i ja na Odboru za politički sistem rekao, što je lider DNP-a rekao i 
što ja ponavljam, svako ko je protiv ove parlamentarne većine koja radi nasilno, naći ćemo se 
posle ovakvog postupka kad tad da srušimo ovu Vladu i parlamentarnu većinu protestima i 
demonstracijama na demokratski i ustavan način. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 12:01:41) 
 
 Zahvaljujem.  
 Određujem pauzu za Kolegijum u trajanju od 15 minuta. 
 

-Pauza-    
 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:36:08) 
 
 Uvažene poslanice i poslanici, nastavljamo sa radom. 
 Mogu vas obavijestiti da je u ovoj pauzi bio sastanak Kolegijuma predsjednice Skupštine i 
da na samom Kolegijumu nismo postigli dogovor.   

Shvatam da kolega Slaven Radunović ima potrebu reagovanja proceduralnog.  
 Izvolite, kolega Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (09.05.22 14:36:32) 
 
 Želim da obavijestim javnost Crne Gore da na Kolegijumu nije prihvaćena naša 
argumentacija, već je parlamentarna većina odlučila da izvrši pravno nasilje i da održi ovu sjednicu 
i da donese odluku o odlaganju izbora. 
 Obavještavam vas i vas ovdje prisutne, a i građane, da ćemo da podnesemo ustavnu žalbu 
na ovaj zakon, kao i da ćemo podnijeti ustavne žalbe na svaki akt koji bude proizašao iz ovog 
zakona uz traženje mjera privremene zabrane. Takođe ćemo da obavijestimo i Venecijansku 
komisiju i druge međunarodne adrese koje mogu da budu zainteresovane za ovaj vid odnosa 
parlamentarne većine u Crnoj Gori prema vladavini prava.  
 Takođe, koristim ovu priliku i sa tim završavam, da pozovem sve snage u Crnoj Gori koje 
žele da se odupru ovakvom pravnom nasilju na jedinstveni odgovor, koji može da podrazumijeva 
svaki vid akcije. Vi znate da Demokratski front je uvijek spreman i za proteste i za demonstracije i 
za pravnu borbu i sve što je neophodno, samo što smatramo da je vrlo bitno da odgovor bude 
ispred svih. Ako budemo vršili separatne akcije bićemo slabi i zato pozivamo sve kolege iz 
parlamenta i van parlamenta koji se ne slažu sa ovakvim načinom funkcionisanja Parlamenta i koji 
nisu zadovoljni političkom situacijom da nađemo zajednički jezik kako bismo izvršili pritisak da se 
stvari kao što je ova danas više ne dešavaju.  
 Naravno, mi nećemo učestvovati u glasanju, a vama neka su srećne ovakve odluke, 
nažalost neće biti srećne za građane Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:38:36) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću.  
 Poslanik Boris Bogdanović. Izvolite. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (09.05.22 14:38:41) 



 
 Hvala, uvažena gospođo Đurović. 
 Ja želim da konstatujem u ime našeg kluba da je očigledno Kolegijum predsjednika 
Skupštine Crne Gore donio nešto novo, a to je suspenzija Poslovnika Skupštine Crne Gore, 
suspenzija člana 26 Poslovnika Skupštine Crne Gore, odnosno suspenzija Kolegijuma 
predsjednika Skupštine Crne Gore.  
 Vi ste, gospođo Đurović i naravno djelovi nekadašnje parlamentarne većine, obećali 
vladavinu prava, a mi smo očigledno dobili negdje silovanje pravde, a silovanje pravde sigurno 
nijeste obećali. Vi zajedno sa kolegama iz kvaziparlamentarne većine radite sve da nas 
onemogućite da se kvalitetno pripremimo za sjednice Skupštine Crne Gore. Sve što radite, radite 
na brzaka, sve što radite, radite iza leđa građana Crne Gore kako biste izbjegli našu reakciju i 
kako biste nas zatekli nespremne, ali mi smo uvijek spremni za vas, na našem dnevnom redu je 
uvijek onaj koji krši Poslovnik, Ustav i procedure. Na našem dnevnom redu je uvijek odbrana 
demokratije i na našem dnevnom redu je uvijek da upozorimo građane Crne Gore na ono što se 
čini i radi suprotno pravilima, propisima, Poslovniku Skupštine Crne Gore, Ustavu Crne Gore i 
zakonima Crne Gore. To je posao narodnih poslanika, tako se brani država, a ovo što vi radite je 
jedno klasično silovanje pravde i jedno klasično silovanje  prava.  
 Ono što je najbitnije istaći jeste da je jako loše na ovakav način započeti mandat i vi upravo 
na ovakav način započinjete svoju vlast. To su osnovne karakteristike koje ste vi u samom startu 
pokazali i pred svima nama i pred svim građanima Crne Gore.  To je prvo sjeme koje ste zasijali, a 
kada neko ovakvo sjeme zasije onda žetva može biti veoma bolna. Ali koliko god da bude bolna, 
Crna Gora se u svojoj istoriji izborila protiv mnogih neprijatelja i silovatelja prava i pravde i 
demokratije, a posebno i vrlo lagano će se izboriti protiv kvaziparlamentarne  većine.  
 Još jednom konstatujem da je u ovom trenutku suspendovan Poslovnik Skupštine Crne 
Gore, u ovom trenutku je suspendovan član 26 Poslovnika Skupštine Crne Gore, u ovom trenutku 
faktički kao da ne postoji Kolegijum predsjednika Skupštine Crne Gore i u ovom trenutku  prvi put 
u istoriji Crne Gore jedan predsjednik Skupštine Crne Gore, u ovom slučaju kvazipredsjednica 
Skupštine Crne Gore, saziva sjednicu Skupštine Crne Gore na ovakav način, kršeći tri člana 
Poslovnika Skupštine Crne Gore i onemogućavajući opoziciji da predloži svoj akt za ovu sjednicu 
Skupštine Crne Gore. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:41:50) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bogdanoviću. 
 Proceduru traži poslanik Koprivica. Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (09.05.22 14:41:57) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani, 
 Htio bih i ja da skrenem pažnju na kršenje člana 85 Poslovnika Skupštine Crne Gore koji je 
dramatično prekršen i na taj način odnosi trijumf ogoljena politička logika i ogoljena politička 
potreba nad pravom, nad pravnom procedurom, a to svakako nije obilježje pravne države odnosno 
društva koje želi da dostigne standarde vladavine prava. I Skupština i skupštinska većina moraju 
stajati pod pravom, to je uslov i političkog legitimiteta i to je uslov vladavine prava i to je uslov da 
živimo u društvu slobode, jer ukoliko neko, pa makar to bila skupštinska većina, ne stoji pod 
pravom, u tom društvu će da strada sloboda svih ostalih, a naša obaveza da se držimo prava, 
pravnih propisa je utoliko veća što donosimo opšteobavezujuće propise, koji se odnose na 
cjelokupnu populaciju. 
 Svi se dobro sjećamo prošle godine kolika je bila velika društvena potreba da se usvoji 
tužilački zakon i znamo da je to bio preduslov za dane vladavine prava. Taj zakon evo i sazrijeva, 
usvojen je, izglasan je Tužilački savjet i danas imamo konačno neselektivnu borbu protiv korupcije  
i organizovanog kriminala. Predsjednik Crne Gore je tada vratio tužilački zakon na ponovno 



odlučivanje 20. maja, a Skupština se izjasnila, odnosno ponovo odlučivala o tom zakonu, iako je 
veoma velika društvena potreba bila, u skladu sa Poslovnikom nakon isteka sedam dana. Želim 
javnosti da predočim taj akt o sazivanju iz kojeg se vidi da je sjednica sazvana za 27. maj, a da je 
tužilački zakon vraćen od predsjednika Crne Gore 20. maja na ponovno odlučivanje. Dakle, ovo je 
suprotno i praksi koja je uspostavljena u skladu sa Poslovnikom i ovo postupanje utoliko čini i 
protivpravnim i nelegitimnim.  

Prisjećajući se riječi jednog čuvenog redaktora Građanskog zakonika Francuske iz 1804. 
godine, Kambasera, koji je rekao da u zakone treba da dira samo ona ruka koja drhti 
preporučujući time da se bez velike potrebe ne pristupa izmjenama zakona. Ne želim da 
izjednačim građansku kodifikaciju sa Zakonom o lokalnoj samoupravi, ali je svakako ovo jedan 
važan akt koji suspenduje pravo da se bira i pravo da se bude biran u ovom osjetljivom političkom 
trenutku u Crnoj Gori. Istine radi, ovaj zakon gura takođe ruka koja drhti, ali ne zbog 
strahopoštovanja prema pravu, prema pravnim principima, prema pravnim vrijednostima‚ nego 
ruka koja drhti od skaj aplikacija, kriptovanih prepiski, ali prije svega ruka koja drhti od volje 
građana na izborima. Što se tiče naše ruke ona će čvrsto i nepokolebljivo da bude protiv ovog 
zakona, ovog predloga, ove hajdučije, kako bi ostalo registrovano da neko nije pristao na pravno 
nasilje. Možete da radite što hoćete, ali ne i dokle hoćete. Imate ovu matematičku većinu, ali ne 
znači da ste u pravu i da vas građani doživljavaju kao nekoga ko je u pravu i utoliko vam je ova 
vlast i ova većina podložna propadanju. 
 
 

 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:45:27) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici. 
 Poslanik Šaranović. Izvolite, procedura. 
 
 
 DANILO ŠARANOVIĆ (09.05.22 14:45:41) 
 
 Hvala vam, poslanice Đurović. 
 Pošto je bilo određenih poziva, htio sam samo jednu rečenicu da 
kažem - nemojte nas pozivati da mi ne bismo pitali vas gdje ste bili onda 
kada smo bili onamo đe vi zovete danas. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:46:06) 
 
 Dobro. Poslanik Milačić ima potrebu za procedurom. 
 
  

MARKO MILAČIĆ 
  

Potpuno saglasan sa time o brutalnom kršenju Poslovnika, želim da 
kažem da ono što se krije iza Poslovnika i što daje svu snagu  ovom 
Poslovniku, to su građani Crne Gore. Dakle, ovdje se danas ne gazi 
Poslovnik, vi iz parlamentarne kvazivećine gazite narod i građane koji su 
indirektno i direktno donijeli ovaj Poslovnik. 



 Ono što je važno da se zna, što sam više puta rekao i danas ću reći 
i u svoje lično ime i u ime prave Crne Gore, pošto ste naumili da 
pobjegnete od naroda i pošto ne dozvoljavate da se narod pita u skladu 
sa Ustavom i zakonima na izborima, narod će se pitati na ulici 
demokratski, zrelo, mudro i odlučno. Vrlo bitna informacija, da građani 
znaju. Poslanici DPS-a su danas došli ovdje na plenum da bi zajedno sa 
kvaziparlamentarnom većinom neustavno i nezakonito i pučistički odgodili 
izbore, a nekoliko sati prije početka ovog plenuma nisu došli da daju 
kvorum raspravi o najmonstruoznijim zločinima samo zato da se ne bi 
čulo o njihovim vezama sa Lazovićima, sa Belivucima, sa Miljkovićima i 
sa Milovićima i drugim. Dakle, došli ste danas ovdje da pobjegnete od 
građana, a niste došli danas na treći sprat ove zgrade da pričamo o 
najmonstruoznijim stvarima, a vi kolege iz bivše parlamentarne većine, 
vaša odgovornost je najveća. Govorim o kolegama iz URA i SNP-a. Vi na 
taj način branite veze organizovanog kriminala i bivšega režima.  
 Za sam kraj, Prava Crna Gora neće glasati zato što ne želimo na 
bilo koji način da damo legitimitet ovoj sramnoj odluci koja se sprema, a 
građanima Budve, Žabljaka, Plužina i svih drugih gradova da kažem  - 
odlučivaćemo na ulici. Kad god bili izbori, proći ćete kao na prethodnim 
izborima 30. avgusta i svim izborima koji su bili do tada. Dakle, građani 
Crne Gore, ovo je vrijeme za jedinstvo, 

Što se tiče poziva koji su bili danas, Prava Crna Gora je od prvog 
dana na ulicama sa građanima. Biće i danas i svakog drugog dana, jer 
ste na ovaj način pogazili i Skupštinu i građane i građani će na to 
odgovoriti. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:49:14) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Milačiću. 
 Poslanik Živković. Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (09.05.22 14:49:21) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Što se tiče stava, mi smo ga zauzeli na Kolegijumu. Na kolegijumu 
smo u četvrtak razgovarali  o današnjoj sjednici i razgovarali smo i danas 
između ostalog na sjednici Kolegijuma i zaključili, makar što se tiče našeg 
stava, da ne postoji bilo kako kršenje procedura niti postoji kršenje 
Poslovnika. To je naše viđenje. Uputili smo kolege da ispitaju svoj stav i 



svoju ispravnost pred nadležnim državnim institucijama. Čuli smo od 
kolega iz Demokratskog fronta da će oni uputiti inicijativu Ustavnom sudu, 
tako da podržavamo njihov institucionalni način borbe. Tako smo i mi, 
sjetićete se, vezano i za sjednicu koja je održana u decembru 2020. 
godine, preispitali ustavnost tih odluka, institucionalno smo se bavili onim 
što smo smatrali da je prekršeno kroz procedure ili poštovanje samog 
Poslovnika i drugih pozitivnih zakonskih propisa kao i postupanja 
institucije, odnosno postupanja rukovodstva Skupštine i nema nikakvih 
problema. Naš stav je da ne postoji kršenje procedura, da je današnja 
sjednica zakazana u skladu sa Poslovnikom, o čemu smo razgovarali na 
Kolegijiumu, razmijenili argumentaciju. Ono što je važno, takođe veoma 
važan stav što se tiče Odbora za bezbijednost i odbranu, nije tačno da su 
poslanici Demokratske partije socijalista izostali sa današnje rasprave i 
uskratili forum. Mi smo o tome razgovarali na prethodnoj sjednici Odbora 
za bezbjednost i odbranu. Obaviješteni smo danas od specijalnog 
državnog tužioca da je neophodno odložiti tu sjednicu Odbora za 
bezbjednost i odbranu zbog aktuelnih dešavanja, a svakako o našem 
stavu će javnost blagovremeno biti obaviještena. Prema tome, kada 
razgovaramo o javnom prostoru moramo se služiti konkretnim 
činjenicama, a mi ćemo naš stav o učešću u Odboru za bezbjednost i 
odbranu donijeti onog momenta kada se uspostave određeni politički 
principi vezano za sve druge situacije i slučajeve o kojima javnost Crne 
Gore mora biti obaviještena. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA  DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:51:20) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Da li ima još neko ko želi da se javi za proceduru?  

Ukoliko nema niko, a cijenići da i dalje imamo situaciju gdje postoje 
poslanici koji smatraju da je došlo do povrede Poslovnika, ja ću iskoristiti 
pravo odnosno i obavezu u skladu sa Poslovnikom, odnosno članom 102 
stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore. Ukoliko poslanici nisu zadovoljni 
dosadašnjim objašnjenjem, a nisu, i te kako sam uvjerena da sam u 
potpunosti ispoštovala Poslovnik i toga se držim i vjerujem da ćemo i 
dalje raditi na poštovanju Poslovnika. Opet ponavljam, vrlo sam uvjerena 
da sam ispoštovala Poslovnik i sa te strane sam potpuno mirne savjesti 
za sva preispitivanja i svakako pozdravljam i potrebno je svako rješenje 
uvijek preispitivati.  
 Vezano za ovu konkretnu proceduru u ovom trenutku saglasno 
članu 102 stav 2 Poslovnika Skupštine, pitanja povrede Poslovnika se 



rješavaju na sjednici bez pretresa, te stoga shodno Poslovniku stavljam 
na glasanje predlog za utvrđivanje povrede Poslovnika.  
 Da li je povrijeđen Poslovnik Skupštine Crne Gore pri zakazivanju 
ove sjednice? 
 Molim kolege da se izjasne glasanajem. Znači, za ukoliko smatrate 
da je povrijeđen Poslovnik, protiv ukoliko smatrate da nije povrijeđen 
Poslovnik i uzdržano podrazumijeva se.  
 Izvolite, kolege, izjasnite se.  
 Glasalo je 57 poslanika, 10 za, 47 protiv, bez uzdržanih, te 
Skupština konstatuje da nije došlo do povrede Poslovnika.  
 Procedura, poslanik Momo Koprivica. Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (09.05.22 14:53:48) 
 
 Poštovani građani, imali ste priliku da vidite šta znači zloupotreba 
Poslovnika i imali smo jednu farsičnu situaciju da oni koji su odlučili da se 
održi protivpravna sjednica glasaju da li je ta sjednica protivpravna. 
Postoji jedan stari princip "Nemo judex in causa sua" - niko ne može biti 
sudija u svom slučaju. Evo danas smo vidjeli da je uvažena koleginica 
Đurović i u svom slučaju sudila i odlučila da ona nije povrijedila Poslovnik, 
kao i oni koji su živo zainteresovani da u strahu od Sky aplikacije 
kriptovanih prepiski, prije svega, građana na izborima pobjegnu od tih 
izbora, da ih odlože protivno Ustavu, protivno zakonodavstvu i pravnom 
sistemu Crne Gore i na kraju se ta farsa, pravno-politička farsa, završava 
ovom skupštinskom farsom u kojoj predsjednica Skupštine odlučuje da 
ona nije povrijedila Poslovnik. Predsjednica, naravno, koja je izabrana 
neligitimnim putem. Da li ste imali priliku da ovo kad gledate? Ovo je 
dobro što se desilo da bude jedan primjer poslovničke i parlamentarne 
farse u budućim udžbenicima parlamentarnog prava i u Crnoj Gori i u 
našem okruženju. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:55:02) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici.  
 Prvo je poslanik Milačić pa onda poslanik Bečić. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (09.05.22 14:55:09) 
 



 Momo Koprivica je većinu toga rekao. Dakle, želim da konstatujem 
istu stvar, javio sam se istovremeno kad i on. Samo građani da znaju da 
ste vi kao gospođa Đurović, Duško Marković, gospodin Dragan Ivanović i 
Miloš Konatar glasali da oni tj. vi niste prekršili Poslovnik, upravo vi koji 
ste napravili ovu šaradu od nezakonja i nepravde. Građani dobro vide ovo 
što radite, ova nova koalicija DPS-a, SNP-a i URA, koalicija protiv Ustava, 
protiv građana i protiv zakona. Dakle, nemojte, reći ću kolokvijalno, da se 
sprdate sa građanima, građani ovo gledaju, nemojte da omalovažavate 
građane zato što dobro vide. Ovo nasilje će vam možda proći danas, ali 
neće proći narednih dana. Pozivam još jednom, ali ne da ostane na 
riječima, kolko je ovih dana ove snage koje smo danas čuli da su protiv 
ovog nasilja i za zaštitu građana Crne Gore i Crne Gore, da sjednemo 
odmah i da se dogovorimo da riješimo ovo na demokratski način kako se 
rješava kada se gazi Ustav. Dakle, na ulici, naravno i svuda gdje možemo 
u institucijama, ali kombinacija i ulice i institucija, pa ćete onda da vidite 
kako se glasa o povredama Poslovnika na ulicama i snažno u 
institucijama, a ovu instituciju ste pregazili. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 14:56:58) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Milačiću.  
 Poslanik Bečić. Izvolite. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (09.05.22 14:57:04) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvažene koleginice i kolege, neću se baviti posebno pravnim 
aspektom, mislim da je više nego jasan i da je više nego jasno da se 
nastavilo sa udarom na sada govorimo o Poslovniku, a prethodnih dana 
smo govorili o Ustavu Crne Gore, ali hoću da ukažem da ovo nije dobar 
put bez obzira na političke okolnosti, bez obzira što mi čvrsto vjerujemo, 
kao i većina građana Crne Gore, da je ova vlast uspostavljena na način 
koji je suprotan Ustavu Crne Gore, da je suprotna 30. avgustu, da je 
suprotna volji građana, jer građani se i sami čude i pitaju kako se na vlast 
mogu vratiti oni koji su priznali da su izgubili na izborima bez izbora. Tako 
da to je potpuno jasno i to nije sporno, ali ako smo već u novim 
pozicijama i novim ulogama, po nama antidemokratske parlamentarne 
većine i nas kao parlamentarne opozicije, nije dobro da se ovako pravno i 
politički ide đonom na opoziciju u prvim danima vršenja vlasti. Znači, sa 



jedne strane pravno i politički idete klasičnim đonom na opoziciju, a sa 
druge strane puna su usta poziva na dijalog o onim pitanjima za koje nam 
je potrebna dvotrećinska većina. Jasno je da je ovdje prekršen Poslovnik. 
Čuli ste i primjer tada Zakona o tužilaštvu i ponovno glasanje u maju. Pa 
mnogo veća potreba je Crne Gore bila nego vaša o ovoj bježaniji od 
izbora i odlaganju izbora Crne Gore, kao što pokazuje vrijeme, kao što 
pokazuju i današnji dani, kao što pokazuju najnoviji rezultati Tužilačkog 
savjeta i glavnog specijalnog tužioca da dobije inovirani Zakon o 
tužilaštvu. Tada sam sazvao kolegijum, pitao kolege iz opozicije slažete li 
se, rekli su ne slažemo se. Ok, čekaćemo sedam dana i onda ćemo 
ponovo glasati. Uvažio sam ono što je Poslovnik i ono što su procedure. 
Znači, više se javljam iz političkih pobuda, da zaista ne krećemo na 
ovakav način jer samo ćemo dodatno polarizovati Crnu Goru, unižavati 
institucije, obesmišljavati sve ono što je izborna volja i što su pozitivni 
propisi i to neće biti put kakav treba Crnoj Gori.  
 Sa druge strane čuli smo i određene pozive dok smo mi iz 
Demokrata tvrdili da je onaj čuveni memorandum put do saradnje i 
koalicije sa DPS-om. Neki drugi su tvrdili da je to čaj od nane i da je to 
dobar dokument, dok smo mi tvrdili da je bolje da ostane i onakva vlada ili 
da je promijeni pobjednička parlamentarna većina, iako je ta vlada imala 
određene nedostatke, jer ako je srušimo vratiće se na vlast DPS. Drugi su 
tvrdili - samo da srušimo Vladu Zdravka Krivokapića i sve će biti bajno u 
Crnoj Gori. Dok smo mi pravovremeno upućivali, ukazivali, izašli da se 
borimo i institucionalno i vaninstitucionalno i za ova tri mjeseca 
organizovali preko 20 veličanstvenih protesta širom Crne Gore, drugi su 
nam govorili da gospoda iz SNP-a i rukovodstvo njihove partije su časni 
ljudi koje oni dobro znaju i koji sigurno neće izdati, napraviti skupštinsku 
većinu sa DPS-om. Vrijeme je pokazalo gdje su bile dobre analize, dobri 
zaključci i dobre procjene, a gdje je bio hendikep ili nedostatak toga. 
Nikom neću dijeliti lekcije, nikog neću pozivati, mi smo samostalan 
politički subjekt, razlikujemo se naravno po mnogo čemu i od kolega sa 
lijeve i od kolega sa desne strane, autonomno vodimo svoju politiku, 
borićemo se i dalje i vaninstitucionalno, borićemo se i ovdje u parlamentu 
institucionalno na jedan pristojan, evropski, civilizovan način uvjereni da 
Crnu Goru ubrzo, bez obzira na ovaj antiustavni panični bijeg od izbora, 
očekuju mnogi izborni procesi i na lokalnom nivou i predsjednički izbori 
uvjeren sam i vanredni parlamentarni izbori i spremno ćemo dočekati taj 
dan da ispravimo ovu veliku nepravdu. Zaključujem, uvažena gospođo 
Đurović, pozivam da ne nastavljate ovim putem. Ovakav đon prema 
opoziciji i u dijelu pravnog i političkog nasilja ne pamtim. Evo, neću 
govoriti samo o periodu 30. avgusta, da ne bude da nešto svojatam, ne 



pamtim da je i u ranijim periodima ispoljen na početku mandata jedne 
vlasti. Ovo je sve samo ne put ka onome čega su vam puna usta, a to je 
dijalog, kompromis i rješenja koji treba da ubrzaju evropski put Crne 
Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:01:36) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Bečiću.  
 Poslanik Konatar, procedura. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (09.05.22 15:01:46) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine Crne Gore, poštovane 
kolege poslanici, 
 Nadam se da privodimo kraju današnji radni dan. Ono što je trebalo 
biti formalnost, da se poslanici Skupštine Crne Gore ponovo izjasne o 
zakonu koji je vratio predsjednik Crne Gore, naravno politički legitimno se 
pretvorilo u nešto što mislim da ne dolikuje ovome parlamentu i visokom 
domu, ali nebitno je, važno je da moramo imati strpljenja za sve legitimne 
političke ciljeve i vidove borbe. Isto kao što mislim da je ispravno, 
ubijeđen sam u to, što je Skupština Crne Gore, pošto je predsjednik vratio 
ovaj Zakon o tužilaštvu koji je ova Skupština, usvojila opet iako smo imali 
dileme da li je on ustavan ili neustavan i tada su kolege rekle da će u 
proceduri institucija sistema testirati svoj stav. Zbog toga se pridružujem  
pohvali takvog stava kolega iz Demokratskog fronta, da testiraju da li je 
ovaj zakon o kojem ćemo mi danas glasati ustavan ili ne. 
 Poštovani građani Crne Gore, kao što je bilo ispravno što je 
Skupština Crne Gore ponovo izglasala Zakon o državnom tužilaštvu, pa 
mi onda danas, pored opstrukcija koje smo imali u izglasavanju 
Tužilačkog savjeta i kašnjenja više od pola godine, ipak imamo rezultate i 
potvrdu ispravnosti toga što je Skupština Crne Gore ponovo izglasala taj 
predlog zakona. Opet smo u situaciji da jedan predlog zakona koji je 
predsjednik Crne Gore vratio, mi danas glasamo. Bez obzira što kolege iz 
Demokratskog fronta nijesu tu, bez obzira na pozive na okupljanja na 
desnom političkom spektru Crne Gore, bez obzira na ovo najavljeno 
okupljanje desnice u Crnoj Gori, bez obzira na naše političke razlike koje 
postoje, iskoristiću ovu priliku da još jednom pozovem sve na politički 
dijalog, da otvorimo priču i da u sklopu sveobuhvatnog izbornog 



zakonodavstva i reforme sveobuhvatnog izbornog zakonodavstva i 
normativno riješimo pitanje održavanja lokalnih izbora u jednom danu.  
 Poštovani građani, ovo je rješenje u interesu vas, u interesu države 
Crne Gore, a to je da mi lokalne izbore u Crnoj Gori imamo u jednom 
danu i mi danas glasamo upravo o tome. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:03:42) 
 
 Zahaljujem poslaniku Konataru. 
 Procedura, poslanik Bogdanović. Izvolite. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (09.05.22 15:05:11) 
 
 ...određeni politički subjekti, da vrlo kratko odgovorim. Stalno se  
pozivaju na to i govore o tome ko je lijevo ko je desno zaboravljajući da 
postoji gore i dolje. Kada je u pitanju ovakav politički profil, ja mogu 
slobodno da ustvrdim, a svi će me razumjeti i to dobro će me razumjeti, 
da se on po njegovom političkom profilu nalazi dolje desno, tako da 
ovakvi ljudi sa ovakvim stavovima i sa svim onim što su pokazali u 
prethodna tri mjeseca, izgovorili pa porekli, može se slobodno reći da i  
raj mogu pretvoriti u kupleraj. O svemu onome što je Građanski pokret 
URA uradio ... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:05:50) 
 
 Poslaniče Bogdanoviću, ja vas zaista moram upozoriti na riječi koje 
koristite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (09.05.22 15:05:57) 
 
 Kažite mi, šta sam prekršio, koji je član prekršen. 
 Sve što sam kazao, gospođo Đurović, politička je kvalifikacija i imam 
pravo na političku kvalifikaciju. Ako sam neki član Poslovnika prekršio, vi 
me u odnosu na to upozorite i ja dalje nastavljam. 

Kada su u pitanju pojedini politički subjekti, sve ono što su uradili u 
prethodna tri mjeseca može se slobodno reći da su nazivi tih političkih 
subjekata internacionalna oznaka za prevaru. A ko je lijevo, ko je desno 



pokazali su prethodni lokalni izbori, ko je predao listu u Tuzima, ko nije 
predao listu u Tuzima, ko je predao listu u Petnjici, ko nije predao listu u 
Petnjici kao jednoj probošnjačkoj sredini, u Tuzima kao jednoj 
proalbanskoj sredini, u Beranama kao jednoj prosrpskoj sredini. Kada 
smo mi u pitanju, mi smo svoju političku orjentaciju i svoj politički profil 
više puta iskazali. U prethodna tri mjeseca nazivali ste nas svakakvim 
imenima, od anti-NATO preko anti-EU, preko desnice do radikala, a samo 
zato što nijesmo htjeli da uzmemo 21 milion eura i sve to samo zato što 
ne bismo uzeli ni 21 milijardu eura. A kada je u pitanju bivši režim od 
njega... (prekid) dijelova parlamentarne većine smo se branili na ulici, 
branićemo se ponovo na tim istim ulicama. Ako su pojedine kolege 
zaboravile sa koje strane ulice su bile tada, a na čijoj strani su sada, pa ih 
pitam koliko je potrebno novca, koliko je potrebno da vrijedi jedan 
bankovni ček da se jedno takvo političko pamćenje zaboravi i ugasi. 
Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:07:53) 
 
 Zaista bih upozorila poslanike na korišćenje adekvatnih izraza u 
komunikaciji. Poslaniče Bogdanoviću, niste koristili izraze koji su 
adekvatni, odnosno koristili ste neke uvredljive izraze, a da vam ih 
ponovim ne mogu, jer mi kultura ne dozvoljava.  
 Poslanik Konatar ima proceduralnu reakciju, još jednom. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (09.05.22 15:08:17) 
 
 Ja se izvinjavam kolegama. Ovo je, da kažem, reakcija na reakciju, 
ne želeći da ulazimo u polemiku. Građani Crne Gore nažalost prisustvuju 
za mene lično razočaravajućem nivou političke nekulture kada je u pitanju 
odnos prema poslanicima, prema predsjednici Skupštine Crne Gore, 
prema građanima prije svega. Poštovani građani, na osnovu ovoga 
možete da sudite ko je kakav i kome dajete svoje povjerenje. Ovakav nivo 
nekulture koji se ispoljava u poslednje vrijeme i na  odborima i u ovome 
plenumu Skupština Crne Gore nije imala prilike da svjedoči ni u najtežim i 
naizazovnijim vremena u Crnoj Gori, koje smo nadam se ostavili iza nas. 
Po vokabularu, ne samo po programskom djelovanju, po vokabularu, po 
ponašanju se vidi okupljanje jedne nacionalističke, radikalne, desničarske 
priče, vi ćete po osnovu toga ocijeniti i vidjeti, a možete da vidite 
ponašanje svih poslanika u Skupštini Crne Gore. 



 Na kraju, pozivam na dostojanstvo u odnosu prema poslanicima, 
kolegama, prema građanima Crne Gore prije svega. Ako mi moramo da 
slušamo ovdje koji smo pored vas, to ne moraju da slušaju građani Crne 
Gore, makar ih toga poštedite. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:10:08) 
 
 Hvala. 
 Kolega Bogdanoviću, kakva je ovo sad procedura? Možete me 
poučit, pošto ja očigledno slabo znam Poslovnik. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (09.05.22 15:10:22) 
 
 Upotrijebio sam političke kvalifikacije koji su apsolutno dozvoljene, a 
sada, imajući u vidu da je gospodin Konatar ovo iskoristio kao polemiku 
sa mnom, da ga ja podsjetim na ono šta je njegov politički subjekt i 
predstavnici njegovog političkog subjekta šta su u prethodnom periodu 
izgovarali. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:10:47) 
 
 Znači,  vratićemo se na kraju da zaokružimo cijelu ovu priču. 
 Pitala sam vas da mi obrazložite koji je razlog tog vašeg 
proceduralnog djelovanja, u stvari vraćamo se na početak priče da 
konstatujemo da sve procedure danas su bile mimo procedure, odnosno 
mimo Poslovnika. 
 Izvolite, kolega Bogdanoviću. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (09.05.22 15:11:10) 
 
 Da ga podsjetim. Kaže Građanski pokret URA: "Ako zbog prijetnji 
beogradskih tabloida u navodnom snimku Alekse Bečića napuštate 
evropski kurs, onda vaša partija ne zaslužuje iole ozbiljan odgovor". Ovo 
je veoma kulturno, ovo je veoma emancipatorski, ovo je veoma vaspitano 
i ovo je svakako veoma evropski, tako da gospodine Konatar možeš da 
varaš neke ljude neko vrijeme, možeš da varaš i sve ljude neko vrijeme, 
ali  da varaš sve ljude sve vrijeme, to jednostavno nije moguće, a  sada 



ću vam reći zbog čega nije moguće, gospodine Konatar. Zato što je bila 
veličanstvena naša pobjeda 30. avgusta 2020. godine, veličanstvena, a 
ne dvosmislena  i trosmislena. Građani su 30. avgusta rekli  jasno i 
glasno - zbogom tajkuni, zbogom kriminalci. A što je rekao Građanski 
pokret URA - doviđenja tajkuni, doviđenja kriminalci, a onda ste otvorili 
vrata i prozore Građanskog pokreta URA i u taj građanski pokret su počeli 
da uskaču  kriminalci  na način kako su uskakali u Savjet Radio-televizije 
Crne Gore, vaši aktivisti sa  sve  pokrićem URA.  

Da vas posjetim na ono što je najbitnije i najvažnije, cijela Crna Gora 
zna da vam je  nuđen 21 milion eura. To nijesam rekao ja, to ste rekli vi i 
to ste više puta ponovili. Mene sada zanima ko je toliko bahat i toliko 
bogat da može da novcem  mijenja  izbornu volju građana. Ja ću 21 
milion puta pozvati na odgovornost i pozvati Tužilaštvo da pokrene 
određeni proces (prekid) ... šta se desilo u prethodnih tri mjeseca da bi 
došlo do izigravanja izborne volje građana. Dakle, budite pošteni, kažite 
građanima Crne Gore moj glas  ima cijenu, moj mandat ima cijenu, ta 
cijena je 21 euro, 21 hiljada eura, 21 milion eura, 21 milijarda eura, 
nebitno, neće vas ljudi cijeniti po tome je li cijena veća ili manja, cifra je 
cifra, zna se ko ima cifru, a zna se ko ima čast i obraz. Ljudi imaju čast i 
obraz, a roba ima cijenu, ona ne zna ništa, ona se upotrijebi i baci. Još 
jednom da ponovim na kraju, Građanski pokret URA je postao jedna 
klasična internacionalna oznaka za prevaru. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:13:43) 
 
 Opet zloupotreba procedure i iznošenja političkih stavova, koji jesu 
legitimni, ali red bi bio da se iznose na drugi način, a ne kroz proceduru 
koja definitivno se zloupotrebljava  opet ovdje danas. 
 Poslaniče Konatar, ovo bi bio negdje odgovor na proceduru i da 
ovim zavšimo. Poslanik Nimanbegu takođe čeka na proceduru. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (09.05.22 15:14:10) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice. 

Najbolje svi mi govorimo sami o sebi svojim ponašanjem i odnosom 
prema kolegama i vokabularom i svim ostalim. Pomenuo je moj uvaženi 
kolega nešto što sam ja nekoliko puta okarakterisao kao nešto što nije 
smjelo da se desi i nekoliko puta javno izrazio žaljenje zbog toga. To je 
razlika između mene i vas, razlika je u tome što sam ja uvijek spreman 



kada nešto pogriješim, a griješim mnogo puta, da za to što sam pogriješio 
kažem da mi je žao, da nije trebalo da se desi. Vi niste nikad, nijednog 
trenutka, a ova skupština nije zapamtila toliku nepristojnost i toliku 
nekulturu kakvu vi manifestujete poslednjih mjeseci, ali samo nastavite,  
jer time kako se ponašate najbolje govorite o sebi. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:15:23) 
 
 Poslaniče Konatar, ako ćemo negdje po proceduri onda se bar 
obraćajte meni, kad radimo u okvru procedure. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (09.05.22 15:15:32) 
 
 Uvažena predsjednice, meni je žao, ja sam se obraćao vama, ovaj 
lanac diskusija je izazvan i mislim da je vrlo važno da ovo završimo. 
 Dakle, svi mi govorimo o sebi svojim ponašanjem, neka građani 
Crne Gore sude. Ja sam ovdje već rekao, pominjali su se milioni, 
kamioni, neko je uzeo, neko nije uzeo itd. Onaj ko nije podnio krivičnu 
prijavu protiv toga nekoga ko je uzeo ili nije uzeo, ja sam rekao da je 
politička kukavica, a oni koji su mjesecima unazad  pričali da je neko 
uzeo ili možda nije uzeo do dana današnjeg nisu podnijeli privične 
prijave, pa neka građani Crne Gore sude ko je kukavica, ko je 
principijelan, a ko nije. Uostalom ti ljudi, ti koji pominju su na kraju 
najavljivali tužbe protiv poslanika, pa su na kraju  tužili zgradu Skupštine 
Crne Gore. 
 Opet kažem, takvi smo kakvi smo i neka svi sude o onome što 
radimo u ovom parlamentu. U  svakom slučaju, građani Crne Gore, ja 
očekujem da mi danas usvojimo izmjene zakona i da vi ubuduće u Crnoj 
Gori uvijek na lokalnim izborima glasate u jednom danu. Naravno, mislim 
da je strateški važno i vrednosno da u Crnoj Gori konačno otpočnemo 
dijalog i krenemo da gradimo mostove saradnje bez obzira na naše 
političke razlike. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:17:14) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru. 
 Poslanik Genci Nimanbegu, procedura. 
 Poslaniče Nimanbegu, da li želite proceduralno reagovanje ili ne? 



 
 
 GENCI NIMANBEGU (09.05.22 15:17:36) 
 
 Hvala. 
 Kolega, ne znam zašto se ljutite vi iz Demokrata, jer ste danas 12 
puta proceduralno reagovali, ili 13 ili 17. To mi liči baš na ove datume 
održavanja izbora koji su raspisani, 12. marta, 2. aprila, 6. aprila, 13. 
aprila. Ja nijesam želio danas da razgovaram na tu temu, poštovana 
predsjednice Parlamenta, jer je drugo odlučivanje, po Poslovniku se zna  
da ono ide bez rasprave i kolege su proceduralno reagovali i svi su kršili 
Poslovnik, iz kog razloga? Ja želim ponoviti ono što sam rekao vama na  
Kolegijumu. Zbog građana Crne Gore mi ovo moramo danas glasati, pa 
bilo kako. Neka na poslanicima ostane odgovornost kakav je ovaj zakon, 
jer su sve parlanmentarne partije u ovom domu bile predlagači 
objedinjavanja izbora. Mi koji dolazimo iz Ulcinja znamo što to znači, 
dovesti u zabludu cijeli jedan grad da se neće održati izbori, pa su se 
održali jer je predsjednik države vratio zakon, a Skupština nije bila u 
stanju da  ponovo odlučuje.  
 Predsjednice, ja želim pomoći u ovome, skratite raspravu sa svima i 
stavite na glasanje. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:19:09) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Nimanbegu. 
 Evo imamo najkostruktivniji predlog u radu. Zahvaljujem i s tim u 
vezi prelazimo... (upadica) Kome sam rekla? Već ste se javljali.  
  Kolega Martinoviću, hoćete li biti ljubazni da mi kažete po kom 
članu Poslovnika se javljate. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (09.05.22 15:19:38) 
 
 Uvažena gospođo Đurović, po članu 85, a sa druge strane samo da 
vas podsjetim da ja u ime kluba imam pravo iz razloga što opet niste bili 
jednakih aršina, pa ste nekom dali da započne raspravu ili komentare ili 
replike, kako god hoćete. Ja vas sada molim za jedan minut zbog 
ispravke određenih navoda. Ako vam toliko ... 
 
 



 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:20:10) 
 
 Poslaniče Martinoviću, vi ste proceduralno već reagovali po članu 
85, već ste proceduralno reagovali, pod jedan. 
 Dva, daleko od toga da sam bila imalo toleratnija prema 
parlamentarnoj većini u odnosnu na parlamentarnoj manjinu. Čak 
naprotiv, danas u potpunosti suprotno, a vi ćete biti prekinuti tačno nakon 
jedan minut. 
 Izvolite jedan minut, nakon toga prelazimo na dnevni red. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (09.05.22 15:20:35) 
 
 Mogu li samo da vam kažem, zbog vas, ali mi ovo nemojte računati 
u vrijeme. 

Uvažena koleginice Đurović, koliki je strah u vašim očima od vaših 
političkih mentora javnost može da vidi, u političkom smislu. Dakle, 
postavlja se objektivno pitanje ovdje, kada je uvaženi gospodin Konatar, 
uzeo da dijeli lekcije o čojstvu i junaštvu, da li je gosodin Konatar poslanik 
i onda kada se izgase mikrofoni i da li je gospodin Konatar poslanik i da li 
je tako hrabar... (prekid) 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (09.05.22 15:21:09) 
 
 Kolega Martinoviću, ovo nije procedura. Ne, neću vam dozvoliti.  
 Zahvaljujem. 
 Uvažene kolege, prelazimo na glasanje o Predlogu dnevnog reda 
koji imate u sazivu.  
 Stavljam na glasanje Predlog dnevnog reda. 
 Izvolite, glasajte o Predlogu dnevnog reda. 
 Glasalo je 57 poslanika, 47 za, deset protiv i bez uzdržanih. 
Objavljujem da je za sjednicu utvrđen sledeći dnevni red: Ponovno 
odlučivanje o Zakonu o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 Prelazimo na izjašnjavanje o navedenom zakonu. Znači, ponovno 
odlučivanje o Zakonu o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. 
Obavještavam vas da se odlučuje većinom glasova svih poslanika. 
Stavljam na ponovno odlučivanje Zakon o dopuni Zakona o lokalnoj 
samoupravi. Kolege i koleginice poslanici, izvolite, izjasnite se. 



 Glasalo je 57 poslanika, 47 za, deset protiv i bez uzdržanih. 
Objavljujem da je Skupština ponovo izglasala Zakon o dopuni Zakona o 
lokalnoj samoupravi.  
 Ovim se Treća sjednica Prvog redovnog zasijedanja završava. Hvala 
vam, kolege. 

 


